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 PROTOKÓŁ nr VII/24 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 19 grudnia 2024 r. 

   

VII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 19 grudnia 2024 r. o godz. 14.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Hubert Andrych i stwierdził, że zgodnie  

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 18 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 19 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

I. Sprawy regulaminowe:   

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powitał zebranych, Zarząd Powiatu, Radę Powiatu, 

przedstawicieli służb mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, 

pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych mediów, 

mieszkańców oraz wszystkich, którzy obserwują obrady przez Internet. 

Przewodniczący Rady powołał na protokolantów Dominikę Konopnicką i Magdalenę 

Romankiewicz. Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego nikt nie wniósł uwag 

następnie zarządził głosowanie nad porządkiem obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

18 za; 0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  

Przewodniczący Rady powiedział, że Radni otrzymali projekt protokołu nr VI/24 sesji Rady 

Powiatu z dnia 28 listopada 2024 r., do którego nie wpłynęły żadne uwagi. Przewodniczący 

zarządził głosowanie, w wyniku którego protokół został przyjęty większością głosów (17 za;  

1 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

II. Informacja przedstawicieli Rady Powiatu w związkach i stowarzyszeniach 

z działalności tychże gremiów za rok 2024. 

Kierownik Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej Wojciech 

Kowalski (w zastępstwie delegata Geodety Powiatowego Grzegorza Downara) powiedział, 

że ma do przedstawienia informację dotyczącą działalności Związku Celowego Powiatów 
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Województwa Zachodniopomorskiego za 2024 rok. W bieżącym roku odbyły się trzy 

Zgromadzenia Związku Celowego, wszystkie w Świdwinie. Pierwsze Zgromadzenie odbyło 

się 29 stycznia 2024 r., na którym został uchwalony budżet i wieloletnia prognoza finansowa 

Związku. Następne Zgromadzenie odbyło się 28 czerwca 2024 r., na którym zostało uchwalone 

absolutorium dla Zarządu ZCPWZ oraz przyjęte sprawozdania. W sierpniu 2024 r. zostało 

podpisane porozumienie między ZCPWZ a władzami województwa zachodniopomorskiego 

dotyczące realizacji projektu budowy Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 

Województwa Zachodniopomorskiego, a konkretnie II etap tego projektu, który ma dotyczyć 

utworzenia infrastruktury dróg powiatowych i dróg wojewódzkich. W ramach tego projektu 

jednym z zadań będzie również doprowadzenie granic działek ewidencyjnych wchodzących  

w skład dróg powiatowych oraz dróg wojewódzkich, do zgodności ze standardami, czyli  

z rozporządzeniem o ewidencji gruntów. Chodzi tutaj o dokładność położenia punktów 

granicznych dla tych działek, co usprawni, czy uprości w przyszłości inwestycje drogowe  

w zakresie infrastruktury technicznej. I ostatnie Zgromadzenie odbyło się 30 października 

2024 r., na którym została podjęta uchwała w/s stawki składek dla poszczególnych powiatów 

na 2025 r., przyjęto wysokość składki 10 groszy od mieszkańca. Została również podjęta 

uchwała dotycząca powołania zespołu roboczego, który ma wspomagać realizację wyżej 

wymienionego projektu. W skład tego zespołu weszło trzech geodetów powiatowych 

oraz dwóch dyrektorów Zarządu Dróg.  

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powiedział, że sprawozdanie z działalności 

stowarzyszenia Dolnoodrzańska Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich za 2024 rok 

przedstawi pełnomocnik delegata Wicestarosta Gryfiński Pan Wojciech Konarski. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski pełnomocnik delegata Dolnoodrzańskiej 

Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich powiedział, że działa z pełnomocnictwa Starosty 

Gryfińskiego Pani Ewy Dudar, gdzie jest członkiem Komisji Rewizyjnej. W 2024 roku  

w ramach struktur Dolnoodrzańskiej Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich Komisja 

Rewizyjna spotkała się raz, w dniu 17 czerwca br., przygotowując dokumenty potrzebne  

do udzielenia absolutorium dla członków Zarządu oraz zatwierdzenia sprawozdań statutowych 

organów DIROW. Następnie, w dniu 28 czerwca br. Wicestarosta brał udział w Zgromadzeniu 

Członków Stowarzyszenia DIROW, gdzie udzieliliśmy absolutorium dotychczasowemu 

Zarządowi i przyjęliśmy sprawozdania. Dolnoodrzańska Inicjatywa Rozwoju Obszarów 

Wiejskich jest to lokalna grupa działająca w oparciu o konkretną ustawę, służy ona oczywiście 
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rozwojowi obszarów wiejskich na terenie naszego powiatu. W jej skład wchodzi 91 członków, 

w tym 56 osób fizycznych, 17 przedsiębiorców i 18 instytucji. Jest to stowarzyszenie ustawowe 

i musi mieć odpowiednią proporcję zarówno osób fizycznych, przedsiębiorców, jak i instytucji. 

W skład stowarzyszenia wchodzi 7 gmin z naszego powiatu, członkami nie są: Gmina Stare 

Czarnowo, Gmina Trzcińsko-Zdrój, a Gmina Gryfino jest członkiem, aczkolwiek dotyczy 

to tylko i wyłącznie obszarów wiejskich, które są na terenie Gminy Gryfino, co wynika 

z ustawy. Rok 2024 dla stowarzyszenia, ponieważ została zakończona perspektywa finansowa, 

zatem był poświęcony przede wszystkim przygotowawczym pracom do kolejnej perspektywy 

finansowej. A tę perspektywę finansową tworzy się poprzez przyjęcie dokumentu tzw. lokalnej 

strategii. Wszyscy zainteresowani, zarówno mieszkańcy, Radni, mogą się zapoznać 

z opracowaną i przyjętą strategią rozwoju na nową perspektywę finansową do roku 2027. I tu 

jest nowość, która polega na tym, że w nowej perspektywie również lokalna grupa działania, 

w tym wypadku Rada, bo to jest też jej struktura, będzie oceniała wnioski, ale będzie się też 

zajmowała nie tylko tym, co dotychczas, czyli generalnie środkami z PROW na rozwój 

obszarów wiejskich. W tej chwili w nowej perspektywie unijnej dochodzi kolejne działanie, 

będą większe środki dotyczące również Europejskiego Funduszu Społecznego, czyli lokalna 

grupa działania zostanie wyposażona w możliwość realizacji podobnych projektów, jak 

na przykład robi to Powiatowy Urząd Pracy. Oczywiście projektów bardziej ukierunkowanych 

na integrowanie społeczności, właśnie w obszarach wiejskich, ale również działania w kierunku 

osób, które są często na tych obszarach wykluczone. W związku z tym, żeby móc przyznawać 

środki, ogłaszać konkursy potrzebna była ta strategia. Plan jest taki, że konkursy i środki będą 

uruchamiane w I kwartale 2025 r. W tej strategii oczywiście są również odpowiednie 

wskaźniki. Wicestarosta przypomniał, że pomimo że za tą podstawową rzecz, czyli 

kwalifikowanie wniosków, podejmowanie decyzji, głosowania, decyduje Rada to praca jest 

co do przyznawania funduszy dwuinstancyjna i ostatecznie umowy są zawierane 

z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego. W przypadku FS-u wnioski będą też 

weryfikowane i końcowe umowy podpisywane z Wojewódzkim Urzędem Pracy.  

 

Radny Hubert Krysiak zapytał, kiedy można się spodziewać w ogóle startu nowej 

perspektywy. Kiedy będzie można ruszyć z naborami wniosków? Czy orientacyjnie możemy 

podać kwotę, jaka w tej perspektywie występuje na nasz powiat?  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski pełnomocnik delegata Dolnoodrzańskiej 

Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich odpowiedział, że w tej chwili kwoty niestety nie 
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poda. Natomiast tak, jak wcześniej powiedział, to jest I kwartał 2025 r. Takie są planowane 

uruchomienia pierwszych konkursów. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powitał Prezesa Zarządu Pana Andrzeja 

Krzemińskiego i Radnego Rady Miejskiej Pana Tomasza Namiecińskiego, którzy dotarli  

w międzyczasie.  

 

Radny Paweł Nikitiński powiedział, że w tym punkcie zwróci się do całego Zarządu, ale i do 

koleżanek i kolegów Radnych, aby w swojej mądrości rozważyli, czy wśród przedstawicieli 

Rady Powiatu w organizacjach, w których funkcjonujemy, nie warto byłoby umieścić także 

reprezentantów co najmniej jednej czwartej wyborców Powiatu Gryfińskiego, czyli mowa  

o Klubie Prawa i Sprawiedliwości. Radny poddaje to rozwadze, wie też, że jest kadencyjność, 

że są statuty, że wybiera się osoby i to nie jest chęć wyrugowania kogoś, żeby sprawa była też 

jasna. Ale patrząc na pracę w komisjach Rady, myśli, że moglibyśmy budować też bardzo 

ciekawe sojusze i patrzeć na różne perspektywy z większej ilości stron, też reprezentując może 

nawet nie różne wrażliwości, ale bogatsze wrażliwości dopełniające cały obraz Rady Powiatu.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski pełnomocnik delegata Dolnoodrzańskiej 

Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich powiedział, że chciał przypomnieć, odnosząc się 

do tego, co Radny Pan Paweł Nikitiński powiedział. Często nie zależy to od woli, żeby 

zrealizować ten postulat by była lepsza współpraca, natomiast jest tak, że zgodnie z ustawami 

i przepisami przedstawicielstwo polega na tym, że reprezentantem w tych instytucjach jest 

Starosta Gryfiński. I to od Starosty Gryfińskiego zależy, czy ma czas i może reprezentować 

powiat oraz uczestniczyć w spotkaniach, czy po prostu chce komuś przekazać swoje 

pełnomocnictwo. Często jest tak, że pełnomocnictwo jest na przykład jednorazowe do jednego 

posiedzenia. Także nie wynika to jak gdyby z chęci zawłaszczania, tylko takie są po prostu 

przepisy. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała w uzupełnieniu, oczywiście równowaga sił jest 

bardzo ważna. Spojrzenia różne też są bardzo ciekawym doświadczeniem, ponieważ można 

wyciągnąć wnioski na przyszłość i odpowiadać na potrzeby naszych mieszkańców w całości. 

Jest to priorytetem dla Starosty. Natomiast chciała się odnieść do przykładu w Komisji 

Bezpieczeństwa, gdzie równoważyła Radnych i mamy zarówno przedstawiciela klubu, który 

jest opozycyjny oraz przedstawiciela klubu, który jest koalicyjny. W związku z czym, 
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jak pojawiają się takie możliwości to deleguje osoby, które mają doświadczenie w tym zakresie.  

I w związku z tym, że Pan Starosta W. Konarski był twórcą lub współtwórcą DIROW to, 

uważała, że kontynuowanie dzieła należy pozostawić tym, co go zaczęli, aby robili to dobrze. 

Oczywiście będziemy się przyglądać. Natomiast Pani Beata Piekarz, która reprezentuje nas  

w  Euroregionie Pomerania, akurat jeżeli chodzi o wykorzystania projektowe, absolutnie wnosi 

tę świeżość, także niedługo my też będziemy mogli być większym beneficjentem tego „tortu”. 

Dotychczas korzystały placówki, my trochę również, ale być może pojawi się jakaś szansa. 

Także, oczywiście jest to słuszna uwaga, staramy się ją realizować, o ile jest to możliwe. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powiedział, że jeżeli dyskusja będzie się przedłużała 

w tym wątku, bardzo prosi przenieść ją do punktu sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 

 

Radny Hubert Krysiak prostując wypowiedź Pani Starosty, powiedział, że nie jesteśmy 

klubem opozycyjnym, a konstruktywnym i merytorycznym. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar delegat Związku Powiatów Polskich powiedziała, że się 

bardzo cieszy.  

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powiedział, że sprawozdanie z działalności Związku 

Powiatów Polskich za 2024 rok przedstawi delegat Starosta Gryfiński Pani Ewa Dudar. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar delegat Związku Powiatów Polskich powiedziała,  

że Związek Powiatów Polskich to jest kluczowe gremium dla działalności Powiatu 

Gryfińskiego, bo na płaszczyźnie tegoż właśnie stowarzyszenia spotykają się włodarze 

powiatów, którzy wiedzą, o czym mówią i wiedzą, z jakimi spotykają się podobnymi 

problemami. W poprzedniej kadencji przedstawicielem Powiatu Gryfińskiego był Pan Jerzy 

Miler, natomiast od maja br. tę funkcję przejęła na siebie. W okresie od maja br., Starosta 

uczestniczyła zarówno w Konwentach Starostów, jak i w Konwencie Powiatów, który to 

konstytuował nowe władze. Nowe władze są poniekąd starymi władzami. Mały powiew 

świeżości, ale widać było, że dużo nowej energii drzemie w nowych starostach, wicestarostach, 

sekretarzach, którzy też są oddelegowani do pracy w tych gremiach. Także zawiązaliśmy 

przesympatyczną, przeogromną grupę tych, którzy chcą troszeczkę ożywić ten Związek 

Powiatów Polskich. Przewodniczącym w dalszym ciągu jest Pan Andrzej Płonka, Starosta 

Bielski, natomiast regionalnym dla nas Przewodniczącym jest w dalszym ciągu, przez 
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aklamację, Pan Krzysztof Lis, Starosta Szczecinecki. Jest to bardzo aktywna osoba, która 

kierunkuje działania we właściwy sposób. Starosta miała już możliwość zweryfikować tę pracę 

poprzez zgłoszone uwagi, co do akurat projektowanych zmian, w zakresie możliwości 

skorzystania z Funduszy Drogowych. Jako powiat zwróciliśmy uwagę na pewne niespójności 

w polityce wyznaczania tendencji do realizacji zadań drogowych w województwie 

zachodniopomorskim, ponieważ zauważyliśmy, że jako powiat z największą ilością 

kilometrów dróg niestety niewiele możemy skorzystać z „tortu”, ponieważ nasze drogi 

nie wpisują się w definicję, która jest oczekiwana przez dofinansowania unijne. Chodzi przede 

wszystkim o nośność, która po remoncie jest wymagana, a niestety generująca bardzo duże 

koszty, poprzez połączenie z siecią TEN-T, której niestety w większości nasze drogi nie 

spełniają, ale też i szerokość dróg, która musi być realizowana w ramach przebudowy, a to po 

prostu generuje koszty, które dla nas są bardzo wysokie. Jednocześnie doskonale wiemy, 

że rady powiatów determinują sprawy drogowe, bo tak naprawdę chcielibyśmy zrealizować 

tzw. „zdrapki nakładki”, natomiast na to też musimy mieć pieniądze, zgodę, projekty 

i dostępność funduszy. Czym zajmuje się Związek Powiatów Polskich? Generalnie, najwyższa 

władza związku to oczywiście Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów, które przyjęło 

w 2024 roku dziesięć stanowisk w sprawach najbardziej dotykających polski samorząd 

powiatowy. Oczywiście zaczyna od dróg, dalej szpitale, potem finanse, o oświacie, która nas 

również mocno obciąża, ale też i cały system pieczy zastępczej, jak też również zapewnienie 

odpowiedniego poziomu dochodów powiatów i miast na prawach powiatu. Jeżeli chodzi 

o strukturę regionalną, to funkcjonuje ona w każdym województwie i jest to tzw. Konwent 

Powiatów. W 2024 r. odbyło się kilkadziesiąt takich gremiów na różnych szczeblach 

w województwach i przyjmowano oczywiście stosowne kwestie w ramach przyjmowanych 

stanowisk. Głównym organem, który analizuje i podejmuje decyzje w Związku Powiatów 

Polskich jest oczywiście Zarząd. Dokonano wyboru nowych władz. Członkowie Zarządu 

rozpatrują zagadnienia i podejmują te zagadnienia w formie uchwał. W minionym roku było 

to podjętych 56 uchwał. Organem z jednej strony kontrolnym, ale też i wspierającym, jest 

oczywiście Komisja Rewizyjna, która czuwa nad poprawnością realizacji prac. Jeżeli chodzi 

o efekty prac organów związku, to oczywiście są przyjmowane stanowiska i co jest 

najważniejsze, to te stanowiska nie pozostają same sobie, tylko są przedkładane odpowiednim 

organom centralnym, a ich przekaz niejednokrotnie jest dodatkowo artykułowany poprzez 

przedstawicieli Związku Powiatów Polskich w różnych gremiach. Praca polega głównie 

na analizie aktów prawnych, które są poddawane konsultacjom publicznym i to jest bardzo 

ważne narzędzie, bo to już wybrzmiało na poprzedniej sesji i konsultacje, które były w ramach 
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tego audytu prowadzone, natomiast niestety nie do końca jesteśmy wyczuleni na konsultacje 

i niekoniecznie zawsze reagujemy na pojawiającą się możliwość wyrażenia stanowiska, 

przesłania uwag i sformalizowania swojego poglądu. I potem okazuje się, że jest za późno, 

bo jakieś kroki są podejmowane, a one są niekoniecznie oczekiwane przez chociażby samorząd. 

I dlatego, jeżeli chodzi o Związek Powiatów Polskich, to ta korespondencja, która do nas 

dociera, dotyczy tak naprawdę wielu kwestii, których my jeszcze nie zauważyliśmy, a już te 

konsultacje do nas trafiają z wytycznymi Związku Powiatów, co nas bardzo cieszy. Oczywiście 

nasze wydziały są z tym zapoznawane i staramy się reagować na bieżąco na takie sprawy. 

W 2024 r. Związek Powiatów przeanalizował 802 projekty aktów prawnych, z czego do 166 

przygotowano szczegółową opinię prawną. Bardzo ważne jest to, że Związek Powiatów 

Polskich artykułuje stanowiska środowiska samorządowego na płaszczyźnie przede wszystkim 

Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego oraz jej zespołów tematycznych. Pojawia 

się również na komisjach sejmowych, senackich, na komitetach monitorujących i sterujących. 

Dodatkowo Związek Powiatów Polskich to również organizacja różnych konferencji, 

sympozjów i zjazdów, co oczywiście wzbogaca naszą wiedzę, ale dla Starosty najważniejsze 

są bezpłatne warsztaty i szkolenia dedykowane pracownikom samorządowym. Nasi 

pracownicy dostają takie informacje, uczestniczą w szkoleniach i co ważne, te szkolenia są 

ukierunkowane do samorządu powiatowego zupełnie inaczej, niż z pozycji gminy. Oczywiście 

będąc na tym wyborczym spotkaniu, które odbywało się w Mikołajkach w tym roku, również 

było spotkanie z Panią Minister Zdrowia w zakresie szpitalnictwa. Starosta przekazywała 

ogólne informacje, które jak się okazało niestety po dwóch miesiącach niekoniecznie wyglądały 

tak dobrze, jak się zapowiadały. Chodziło przede wszystkim o własność szpitali powiatowych: 

jakie będą środki dedykowane i komu. O ile było zapewnienie, że spółki również tutaj będą 

na równi traktowane, o tyle później gdzieś w takim ferworze przekazów medialnych okazało 

się, że niekoniecznie pójdzie to w tym kierunku. Ale jeszcze zobaczymy, jak to wybrzmi. 

Województwo zachodniopomorskie jest wyjątkowe, większość szpitali jest zorganizowanych 

w postaci spółek, ale południowa i wschodnia część to niestety tam spółek nie ma, tam są dalej 

NZOZ-y. Do szpitalnictwa Starosta nie będzie nawiązywała, bo to zbyt trudny temat 

na dzisiejszy czas z pozycji samorządu powiatowego, my tego nie rozwiążemy, bo musimy 

dostać odpowiednie narzędzia, żeby to rozwiązać. Związek Powiatów Polskich również wydaje 

publikacje i artykuły prasowe poświęcone problematyce samorządowej, które oczywiście 

trafiają do nas. Starosta uważa, że zaznajamiając Państwa Radnych z główną ideą aktywności 

Związku Powiatów Polskich na tym zakończy swoje sprawozdanie. 
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Beata Piekarz delegat Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

powiedziała, że zgodnie z uchwałą Zarządu Powiatu w maju br. została wyznaczona  

do reprezentowania Powiatu Gryfińskiego w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu 

Pomerania. Od tego czasu, w czerwcu odbyły się wybory nowego Zarządu, który zebrał się dwa 

razy. Stowarzyszenie Gmin Polskich Euroregionu Pomerania jest instytucją prowadzącą 

działalność integrującą społeczności lokalne w ramach współpracy transgranicznej. Głównym 

celem stowarzyszenia jest wspieranie samorządów i instytucji non-profit w rozwijaniu 

współpracy, pomaganie w pozyskiwaniu funduszy europejskich oraz krajowych. W obecnej 

chwili w stowarzyszeniu jest 93 członków. Jeżeli chodzi o składki roczne to: powiaty płacą 

2 000,00 zł na rok, gminy 60 groszy za mieszkańca. Główne, najważniejsze zadania 

stowarzyszenia: Fundusz Małych Projektów Interreg VA. W obecnej chwili mamy dwa 

specyficzne cele:  kultura i zrównoważona turystyka z celem szczegółowym wzmacnianie roli 

kultury i zrównoważonej turystyki w rozwoju gospodarczym, włączaniu społecznym  

i innowacjach społecznych. Projekty składamy w Szczecinie. Natomiast drugi cel szczegółowy 

to jest wzmocnienie zaufania, zmniejszenie istniejących deficytów w bezpośrednich kontaktach 

ludności niemieckiej i polskiej na obszarze objętym programem oraz dalsze wzmocnienie 

wzajemnego zaufania pomiędzy obywatelami. To działanie i projekty należy składać  

w Löcknitz w Niemczech. Warunki jakie trzeba spełnić, kilka takich minimalnych, to przede 

wszystkim trzeba posiadać partnera z Niemiec. W obecnej chwili można pozyskać 

dofinansowanie w wysokości od 20% do 80%. Stopa dofinansowania wynosi do 50 000 euro. 

Jedynym takim mankamentem jest prefinansowanie tj. trzeba najpierw wyłożyć te środki, żeby 

później mieć je zwrócone. W obecnej chwili czekamy około pół roku, czasami do roku na zwrot 

środków pieniężnych. Kolejne z zadań stowarzyszenia to jest polsko-niemiecka współpraca 

młodzieży, sieć informacyjno-doradcza oraz dwa typowe projekty prowadzone przez 

Stowarzyszenie Gmin Polskich EP, tj. One Pomerania i Change Now. W ramach działalności 

stowarzyszenia odbyły się oczywiście liczne szkolenia z zakresu Polsko-Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży oraz Funduszu Małych Projektów Interreg VIA. Teraz kilka takich 

pozyskanych środków finansowych w poprzednich latach. Jeżeli chodzi o Fundusz Małych 

Projektów w 2024 r., z podziałem na gminy: Stare Czarnowo, Gryfino, Widuchowa, Banie -  

brak, natomiast jeżeli chodzi o Gminę Chojna tj. prawie 130 000 euro, Trzcińsko-Zdrój  

tj. 7 245 euro, Moryń prawie 16 000 euro, Cedynia 30 494 euro, Mieszkowice troszeczkę ponad 

2 000 euro. Można było jeszcze się starać o dofinansowanie z Polsko-Niemieckiej Współpracy 

Młodzieży. Tutaj mamy przede wszystkim Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie 

oraz Szkoła Podstawowa nr 1 w Chojnie. To są już troszeczkę mniejsze kwoty, ale są. Jeszcze 
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jeżeli chodzi o działalność Interregu jest Duży Interreg to projekty już w milionach euro, które 

należy składać na stronę niemiecką i tym zajmuje się strona niemiecka. Stowarzyszenie Gmin 

Polskich Euroregionu Pomerania wraz ze Związkiem Komunalnym Euroregion Pomerania 

realizują wspólnie projekt, którego celem jest utworzenie Europejskiego Ugrupowania 

Współpracy Terytorialnej. Tłem tego działania jest Plan Komisji Europejskiej w ramach 

nadchodzącego okresu finansowania Interreg VIIA, który wprowadza nowe wytyczne 

do zarządzania funduszem małych projektów i zgodnie z tym zarządzać funduszem będą mogły 

wyłącznie organizacje posiadające transgraniczną osobowość prawną. Dlatego, aby skutecznie 

wspierać i nadzorować ten proces, powołana została grupa sterująca składająca się z członków 

obu stowarzyszeń. W ramach tego EUWT odbyło się już kilka spotkań grupy sterującej. Były 

to między innymi warsztaty z prawnikami, warsztaty partycypacyjne oraz wyjazdy studyjne. 

Do tej pory odbył się jeden na pograniczu niemiecko-francuskim do Paminy. Planowany jest 

jeszcze jeden wyjazd studyjny na pograniczu Portugalii i Hiszpanii do Vigo.  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że nasza Radna Pani Beata Piekarz jest osobą 

skromną i zapomniała dodać, że Powiat Gryfiński ma w tej kadencji członka Zarządu 

Euroregionu Pomeranii - Panią Beatę Piekarz. Także liczymy na to, że być może analizując to, 

co planujemy, mówiliśmy o ulicy Łużyckiej, być może jakieś środki, jakieś projekty 

znajdziemy odpowiednie. Oczywiście to prefinansowanie jest niebezpieczne, natomiast być 

może uda się coś zorganizować np. transze w tym zakresie.  

 

Radny Hubert Krysiak zapytał o zmiany w projekcie VIIA. Czy stowarzyszenia i inne 

podmioty będą musiały mieć zawartą transgraniczną współpracę w swoich statutach? I teraz 

pytanie jest takie, bo podejrzewa, że 99% podmiotów działających jako stowarzyszenie nie ma 

takiego punktu w swoich statutach, czy to nie będzie stanowiło dużego problemu 

przy pozyskiwaniu środków finansowych z nowego naboru? 

 

Beata Piekarz delegat Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

odpowiedziała, że stowarzyszenia zostają na tych samych zasadach. Chodzi o to,  

że Stowarzyszenie Gmin Polskich musi mieć osobowość prawną, tak jak czytała, musi być ta 

transgraniczność. I tak naprawdę jest to zrobione, tylko i wyłącznie w celu korzystania  

ze środków z Funduszu Małych Projektów, bo do tego jest wymagana transgraniczność. Tak 

się do tego przygotowuje Unia Europejska i my po prostu już w tym celu działamy i jest to 

tworzone. 
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Radny Hubert Krysiak powiedział, że jeżeli chodzi o gminy to tutaj nie będzie problemu, 

ale bardziej o stowarzyszenia, żeby może przeprowadzić jakąś kampanię informacyjną w tym 

zakresie, żebyśmy jako stowarzyszenia nie zostali postawieni przed ścianą, że chcielibyśmy 

złożyć jakikolwiek projekt i niestety się „odbijemy”, bo nie będziemy mieli tego wpisanego  

w swoich statutach. 

 

Beata Piekarz delegat Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

odpowiedziała nie, tak jak mówiła dla Państwa to nie ma żadnego znaczenia. Tu chodzi o to, 

że Euroregion Pomerania, żeby starać się o środki z tego działania, musi po prostu mieć 

transgraniczną działalność.  

 

Radny Grzegorz Dobrowolski powiedział, że chciałby zapytać Panią Beatę Piekarz jaka 

kwota jest przydzielona na gminę Banię, bo w zasadzie tylko wyrywkowo usłyszał, ale już nie 

dosłyszał kwoty i czy w ogóle należy ona do stowarzyszenia. 

 

Beata Piekarz delegat Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

powiedziała, że z tego co ma przedstawione ze stowarzyszenia to Gmina Banie nie 

wnioskowała o środki w 2024 r. Może się ona oczywiście starać, jest członkiem stowarzyszenia. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jeżeli chodzi o tę 

transgraniczność, to jest to już od lat praca nad stworzeniem stowarzyszenia transgranicznego 

i to wynika z planów Unii, bo to stowarzyszenie dla tych małych projektów ma bezpośrednio 

sięgać po środki z Unii Europejskiej i je rozdawać z pominięciem de facto rządów. Dotyczy to, 

jak gdyby tego wyższego po prostu poziomu, o którym mówiła Pani Radna Beata Piekarz. 

Natomiast co do tego niepokoju, który wyrażał Pan Hubert Krysiak dla stowarzyszeń, po prostu, 

żeby realizować te projekty tak jak dotychczas, potrzebny jest partner po stronie niemieckiej  

i nie ma żadnego wymogu zmiany statutów. Trzeba mieć po prostu do konkretnego projektu 

partnera po stronie sąsiadów. 

 

Radny Kamil Frelichowski zapytał w temacie projektów młodzieżowych wymiany polsko- 

niemieckiej. Wydaje się, że każdy projekt powinien mieć jakiś wynik mierzalny i chciał się 

zapytać, wracając do poprzedniej sesji, kiedy to przedstawiała informację Pani Naczelnik 

Wydziału Edukacji o wynikach matur z języka niemieckiego i ilości uczniów, którzy 

podchodzili do tego egzaminu. Czy właśnie wynikiem takiego projektu nie powinno być to,  
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że jednak jest większa ilość chętnych osób do nauki języka niemieckiego, do zdawania tego 

języka? A jeżeli wynikiem tych projektów nie jest jakby pogłębienie znajomości języka 

niemieckiego, to czy można byłoby to poprawić, przedstawić to, właśnie jako reprezentant 

powiatu. 

 

Beata Piekarz delegat Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

powiedziała, że jeżeli chodzi o wybór języka, tak naprawdę język angielski jest podstawowym 

językiem, bardzo często wybieranym przez młodzież. Dlatego te języki tak wyglądają w szkole, 

tak są rozłożone, że przeważnie to jest język angielski, natomiast język niemiecki gdzieś tam 

na drugim planie. Natomiast projekty polsko-niemieckiej współpracy młodzieży to są 

zazwyczaj projekty typu takiego bardziej nastawionego na integrację. To jest jakaś tam 

współpraca młodzieży np. w zakresie sportu, turystyki itd. Oczywiście przy tym też jest rozwój 

języka niemieckiego. Natomiast pewnie, że można zrobić jakieś zajęcia dotyczące prowadzenia 

np. godzin języka niemieckiego, ale to tak naprawdę zależy od beneficjentów. Jeżeli ktoś jest 

zainteresowany, bardzo prosi, można składać takie projekty. 

 

Posiedzenie opuścił Radny Paweł Nikitiński (18-1=17). 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Gryfinie na 2025 r. (druk nr 1/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 17 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r.: 

za - 17,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr VII/57/2024 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r., 

została podjęta jednogłośnie. Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r.  (druk nr 2/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5),  

i otworzył dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 17 

Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r. : 

za - 17,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr VII/58/2024 w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu  

w Gryfinie na 2025 r., została podjęta jednogłośnie. Imienne głosowanie nad projektem 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r.  (druk  

nr 3/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 17 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie  

na 2025 r.: 

za - 17,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr VI/59/2024 w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Gryfinie na 2025 r., została podjęta jednogłośnie. Imienne głosowanie 

nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

Na posiedzenie przyszedł Radny Paweł Nikitiński (17+1=18). 
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VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr LVII/421/2024 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 7 marca 2024 r. w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r. (druk nr 4/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zmiany uchwały nr LVII/421/2024 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 7 marca 2024 r. w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r.: 

za - 18,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr VI/60/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LVII/421/2024 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 7 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r., została podjęta 

jednogłośnie. Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi 

zał. nr 4. 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2024 rok (druk nr 5/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zmiany budżetu powiatu na 2024 rok: 

za - 18,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr VII/61/2024 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2024 rok, została podjęta 

jednogłośnie. Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi 

zał. nr 4. 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 (druk nr 6/VII): 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, wobec braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039: 

za - 18,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr VII/62/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2024-2039, została podjęta jednogłośnie. Imienne głosowanie 

nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2025 rok (druk nr 7/VII): 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił Skarbnika Powiatu Panią Jolantę Staruk  

o przedstawienie uchwały budżetowej. 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedstawi pokrótce budżet, który będzie 

za chwilę procedowany (prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 6), omawiany 

na poszczególnych komisjach stałych Rady Powiatu. Budżet Powiatu Gryfińskiego na 2025 rok 

kształtuje się w następujących wartościach: dochody budżetu stanowią kwotę 

161 749 952,90 zł, w tym: dochody bieżące to 143 087 992,75 zł, dochody majątkowe to kwota 

18 661 960,15 zł. Wydatki budżetu na 2025 rok to kwota 170 798 609,72 zł, w tym: wydatki 

bieżące stanowią 146 340 601,42 zł, zaś wydatki majątkowe to 24 458 008,30 zł. Deficyt 

budżetu na 2025 r. wynosi 9 048 656,82 zł, który będzie pokryty pożyczką, którą zaciągniemy 

ze środków KPO, jest to kwota 3 750 000,00 zł, niewykorzystanymi środkami pieniężnymi, 
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to jest kwota 1 481 156,82 zł i z wolnych środków, które przejdą z 2024 r., jest to kwota 

3 817 500,00 zł. Przychody budżetu stanowią kwotę 10 731 156,82 zł. Rozchody są to raty 

kapitałowe, które od zaciągniętych kredytów będą przypadały do spłaty w 2025 r., to jest kwota 

1 682 500,00 zł. W celu przybliżenia wydatków Skarbnik przedstawiała je w podziale na działy. 

Wydatki majątkowe w 2025 r. i ich największa część w dziale 600 Transport i łączność (drogi 

i przejścia) to jest kwota 15 073 882,14 zł. Tutaj korzystamy ze środków tzw. Polski Ład, 

realizacja zadań inwestycyjnych jest zarówno w 2024 roku, jak i w 2025. W dziale 700 

Gospodarka mieszkaniowa mamy różnego typu prace modernizacyjne w budynkach, które 

stanowią własność Powiatu Gryfińskiego. Jest to kwota 385 000,00 zł. W dziale 750 

Administracja publiczna są wydatki związane ze sprzętem, oprogramowaniem, kwota 

327 000,00 zł. Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa stanowi kwota 

560 000,00 zł. Kwota 500 000,00 zł jest to dotacja dla Powiatowej Straży Pożarnej w Gryfinie, 

a 60 000,00 zł są to środki na zadania z zakresu bezpieczeństwa i  ochrony przeciwpożarowej. 

W dziale 758 Różne rozliczenia mamy kwotę 342 000,00 zł. Są to rezerwy na zarządzanie 

kryzysowe, zakupy inwestycyjne, to są tak zwane rezerwy celowe. W dziale 801 Oświata 

i wychowaniu mamy kwotę 5 600 000,00 zł. Jest to modernizacja energetyczna budynku przy 

Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie na ulicy Łużyckiej 91. Realizujemy program 

ze środków unijnych i w wyniku tego placówka uzyska ładny wygląd, ale również będzie 

to służyło oszczędnościom w zakresie zużycia ciepła i energii. Następnie w dziale 853 są to 

Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i tutaj realizujemy zadania ze środków 

PFRON-u na kwotę 652 768,44 zł. Jest to likwidacja barier architektonicznych, jak również 

wydatki majątkowe przeznaczone na zakup samochodów do przewozu osób 

niepełnosprawnych i zadania te są realizowane poprzez placówkę PCPR w Gryfinie. Składają 

tutaj wnioski okoliczne gminy, jak również instytucje, którym zakup takiego sprzętu jest 

niezbędny. My jako powiat otrzymujemy środki z PFRON-u i przeznaczamy je dla tych 

beneficjentów, którzy po prostu wymagają takiego zakupu. Razem wydatki majątkowe 

stanowią kwotę 24 458 008,30 zł. Następnie wedle grup, ten budżet musi obsłużyć 

poszczególne grupy. I tak na oświatę, wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 

z budżetu na 2025 r. przypada kwota 58 802 818,13 zł. Są to wydatki bieżące, jak i majątkowe, 

na nasze wszystkie placówki edukacyjne i oświatowe. Na pomoc i politykę społeczną 

przeznaczamy kwotę 38 904 407,44 zł. I tutaj mamy zarówno wydatki bieżące, jak i wydatki 

majątkowe. Administracja publiczna i nieodpłatna pomoc prawna to kwota 21 688 936,00 zł 

(zarówno wydatki bieżące, jak i wydatki majątkowe). Transport i łączność, tutaj mamy 

wszystkie wydatki drogowe (bieżące i majątkowe), ogółem jest to kwota 19 394 182,14 zł, 
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z czego wydatki majątkowe głównie chodzi o drogi, jest to kwota 15 073 882,14 zł, natomiast 

pozostała kwota 4 320 300,00 zł jest zabezpieczona na bieżące utrzymanie naszych wszystkich 

dróg powiatowych. Powiat Gryfiński ma największą ilość w kilometrach dróg i to jest również 

dość znaczny wydatek z budżetu. Następnie w dziale Rodzina mamy kwotę 12 342 167,00 zł, 

są wydatki majątkowe i wydatki bieżące. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa mamy kwotę 9 300 060,00 zł. Następnie zadania kolejne wedle grup. Zadania 

w zakresie geodezji i kartografii to tak zwane tylko wydatki bieżące, kwota 3 945 074,01 zł. 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami jest to kwota 1 877 304,00 zł, zarówno wydatki 

majątkowe, jak i bieżące. Są to wszelkiego rodzaju budynki, zarządzanie nimi, utrzymanie 

naszych budynków, jak również wydatki majątkowe, czyli poprawa ich użyteczności 

i efektywności. W ochronie zdrowia mamy kwotę 1 558 000,00 zł, zarówno wydatki bieżące, 

jak i wydatki majątkowe. Jako Powiat mamy Szpital Powiatowy w Gryfinie i również z tego 

tytułu ponosimy znaczne wydatki. Obsługa długu (bieżące) są to odsetki kwota 1 000 000,00 

zł. Leśnictwo, rybołówstwo i rybactwo - bieżące zadania i bieżące wydatki, jest to kwota 

128 661,00 zł. Kultura, sport i turystyka to kwota 105 000,00 zł, są to wydatki bieżące. I tak 

pokrótce wygląda nasz budżet na 2025 rok. 

 

Radny Hubert Krysiak powiedział, że w kwestii uzupełnienia informacji, bo być może  

na komisjach to nie wybrzmiało, chodzi o dział 754 Bezpieczeństwo publiczne. Tam jest 

przeznaczona kwota łącznie 560 000 zł bezpośrednio na Krajowy System Ratowniczo-

Gaśniczy i Ochronę Przeciwpożarową. I o ile jest mu wiadome mniej więcej na co te 60 000 zł 

zostały przeznaczone, to chodzi o kwotę 500 000 zł, to jest dotacja z budżetu państwa  

na wydatki majątkowe. Czy już wiadomo na jaki konkretnie cel będą wykorzystane? Czy to 

jest jakaś rezerwa, czy na konkretną inwestycję? 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że to jest program realizowany  

w partnerstwie gmin ościennych, łącznie z tym programem przygranicznych gmin. Nie, jednak 

to nie jest. 

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że to jest 500 000,00 zł z budżetu 

państwa, których jesteśmy przekaźnikiem dla Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej.  

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że są to środki, których jesteśmy 

przekaźnikiem. Powiat otrzymuje środki na Państwową Powiatową Straż Pożarną i ten wydatek 
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majątkowy to jest po prostu rozpiska, która przychodzi od Wojewody i to jest dla Straży 

Powiatowej w Gryfinie. One są znaczone, nie są jakby nasze. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak powiedział, że kiedy Pani Skarbnik prezentowała wydatki 

według grup, to ostatnim wydatkiem w tym wyszczególnieniu była kultura, sport, turystyka. 

Czy udało się osiągnąć porozumienie, czy też będzie kontynuowane powiatowe 

współzawodnictwo szkół, które do tej pory co roku jest regulowane i uzgadniane, żeby było 

kontynuowane w kolejnym roku budżetowym? Czy nadal będzie to miało miejsce?  

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jest to zadanie, które będziemy po prostu 

realizowali, natomiast w jaki sposób, to się okaże. Na tę chwilę były wstępne rozmowy, 

jak Państwo wiecie, już wcześniej miało to być troszeczkę inaczej organizowane. Rozmowy  

z gminą są przed nami, natomiast Wydział Edukacji czuwa w tym zakresie. Oczywiście 

będziemy realizowali to zadanie, środki tak jak przeznaczone, tak będą po prostu 

dostosowywane do konkretnej sytuacji, która się zadzieje w tym zakresie. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), następnie 

odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. Uchwała nr 50.44.9.2024 

Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2024 r. w sprawie wydania opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2025 rok (zał. nr 7). Na podstawie 

art. 13 pkt 3 w zw. z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 

obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325, ze zm.) Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w osobach: Krystyna Goździk - Przewodnicząca, Marek Fras  

- Członek, Katarzyna Korkus - Członek, pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej 

Powiatu Gryfińskiego na 2025 r. Czy jest taka wola Państwa Radnych, aby przeczytać całe 

uzasadnienie, które jest dość długie? W związku z tym, że nie ma takiej woli to nie będzie 

odczytywane w całości. Uchwała została podpisana przez Przewodniczącą Składu 

Orzekającego Panią Krystynę Goździk. Druga to uchwała nr 50.44.10.2024 Składu 

Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2024 r. w sprawie wydania opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego wykazanego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2025 r. (zał. nr 8). Na podstawie art. 246 ust. 1 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 1530, ze zm.)  

w zw. z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 

obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325, ze zm.) Skład Orzekający Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Szczecinie w składzie, jak poprzednio, po rozpatrzeniu projektu uchwały 

budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2025 r. pozytywnie opiniuje możliwość sfinansowania 

wykazanego deficytu budżetu. Czy jest wola Państwa Radnych o odczytanie całego 

uzasadnienia? W związku z tym, że nie ma takiej woli to nie będzie odczytywane w całości. 

Oczywiście podpisana jest przez Przewodniczącą Składu Orzekającego Panią Krystynę 

Goździk. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o przedstawienie stanowiska Zarządu 

Powiatu w sprawie opinii RIO. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że Zarząd na jednym ze swoich posiedzeń 

zapoznał się z przedstawionymi Państwu opiniami, nie wniósł uwag, jednocześnie wyraził 

aprobatę i możliwość realizacji zobowiązań finansowych tak, jak w stanowisku.  

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych otworzył dyskusję. 

 

Radny Paweł Nikitiński powiedział, że Klub Prawa i Sprawiedliwości w Radzie Powiatu 

Gryfińskiego bardzo wnikliwie zapoznał się z projektem budżetu. Przeprowadziliśmy też swoją 

dyskusję nad jego konstrukcją, sposobem widzenia spraw publicznych w Powiecie Gryfińskim 

zaprezentowanym przez Zarząd Powiatu. I Radny od razu zakomunikuje stanowisko Klubu. 

Ono jest takie, że wstrzymamy się od głosu, ale też uzasadni dlaczego. Doceniamy konstrukcję 

budżetu przedstawioną przez Zarząd. Jesteśmy zdania, że jest przygotowany rzetelnie, 

profesjonalnie i poprawnie. Tym niemniej, cały Klub będzie przyglądał się przede wszystkim 

temu, jak budżet będzie realizowany ze względu na wiele niewiadomych, które dotyczą 

finansów publicznych, zarówno w osiąganiu dochodów bieżących, jak i decyzji, które będą 

leżały poza samym Powiatem Gryfińskim i reakcji na to. Bardzo doceniamy wysiłek 

inwestycyjny jeśli chodzi o drogownictwo. Natomiast zauważamy też i dyskutowaliśmy o tym 

na komisjach, że tylko zgłoszone potrzeby, wydaje się, że to są potrzeby obiektywne, dziś są  

w powiecie diagnozowane na 150 milionów złotych. I wiemy, że z własnych środków,  

z własnego budżetu zrealizowanie tych potrzeb jest nierealne. Dlatego też doceniając to,  

że Zarząd szuka rozwiązań do montaży finansowych, zauważamy ten fakt. I jednocześnie 

bardzo interesująca dyskusja dotyczyła tego, jak drogi powiatowe, szlakowe, ale przychodzące 

też przez poszczególne miejscowości, chcielibyśmy realizować. Zdania zapewne w tej sprawie 

są podzielone i nic w tym złego. Te zdania powinny się ze sobą ścierać. Radny osobiście 
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reprezentuje pogląd, że powinniśmy mierzyć gradacje w taki sposób, żeby liczyć przede 

wszystkim beneficjentów tego szlaku, czyli ilu mieszkańców generalnie korzysta z danej drogi, 

na ile ona jest istotna w komunikowaniu się mieszkańców, czy do pracy, czy do szkoły, czy  

w swoich kwestiach osobistych. Natomiast patrząc na samo drogownictwo i doceniając ten 

wysiłek, który Państwo proponujecie, jednocześnie trzeba podkreślić, że z punktu widzenia 

interesów mieszkańców on jest i tak daleko niewystarczający. Nie będziemy jednak grzmieli 

na Państwa, bo znamy strukturę dochodów Powiatu Gryfińskiego i wiemy, że trzeba  

sprawności menedżerskiej przede wszystkim w pozyskiwaniu środków. Są dobre praktyki  

i z szacunkiem będzie się odnosił do innego poglądu, ale są dobre praktyki współpracy 

pomiędzy Powiatem Gryfińskim a gminami i Radny ma nadzieję, że ta dobra współpraca będzie 

kontynuowana. Nawet ta ulica, przy której jesteśmy, choć powiatowa, była realizowana przy 

zaangażowaniu Gminy Gryfino, ale inne gminy też tak czynią i to jest dobry kierunek. I teraz 

pytanie, gdzie szczególnie powinniśmy zachęcać włodarzy gmin do współfinansowania zadań 

powiatowych. Wydaje się jednak, ale podkreśli to jeszcze raz, będzie szanował inny pogląd,  

że jednak w samych miejscowościach, dlatego że poza pasem drogowym często taka inwestycja 

wiąże się z przebudową mediów, z diagnozą stanu technicznego tych mediów, z potrzebami 

rozwojowymi danej gminy, z urealnieniem choćby i to jest bardzo ważne w samym Gryfinie, 

ale myśli, że w wielu innych miejscowościach także, nieadekwatną już do rozwoju naszych 

mieszkańców kanalizacją deszczową, która w wielu miejscach jest kluczowa, tu w Gryfinie,  

ale także w innych miejscach. To jest rola Zarządu. Będziemy się przyglądali jego skuteczności. 

Propozycje, które Państwo przedkładacie na 2025 rok uwzględniają takie montaże i dlatego ten 

zamiar oceniamy pozytywnie. Są też aspekty, na które patrzymy trochę bardziej krytycznie  

i tutaj Pan Radny Hubert Krysiak zapytał o kwestię wydatków z rezerwy celowej, która jest 

zapisana w projekcie uchwały budżetowej, w osobistym przekonaniu Radnego i to podkreśla, 

na poziomie dalece niewystarczającym. Mowa o rezerwie celowej związanej z zarządzaniem 

kryzysowym w kwocie 200 000 zł. Radnego osobiste doświadczenia też w pracy w samorządzie 

wskazują, że tak duży terytorialnie powiat mający na swoim terenie i drogę S3, mający też 

drugą co do wielkości rzekę w Polsce, mający wiele innych potencjalnych zagrożeń na swoim 

terenie, powinien być przygotowany do natychmiastowej reakcji w sytuacji kryzysowej.  

Ta rezerwa daje Zarządowi taką możliwość. Czy te 200 000 zł jest kwotą wystarczającą? 

Dzisiaj tego nie wiemy. To jest też podpowiedź do Zarządu, żeby dysponować środkami, które 

można uruchomić natychmiast w związku ze zdarzeniami niepożądanymi, które w przeszłości 

na terenie powiatu zdarzały się i trzeba liczyć się z tym, że będą się zdarzały. Oczywiście 

zwraca uwagę także na to, że jest rezerwa ogólna w dosyć wysokiej kwocie, którą też można 
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użyć, więc można się wspierać także tym pieniądzem. Brakuje mu tego, o czym mówiliśmy 

też w programie wyborczym idąc do Rady Powiatu, czyli takiego aktywnego zauważenia, 

co dzieje się w jednostkach OSP w terenie, szczególnie tych jednostkach OSP, które są bardzo 

daleko od jednostki PSP w Gryfinie. W jego przekonaniu te jednostki, im dalej od PSP, 

powinny być obejmowane większą troską. Często to oni są pierwsi i bez ich skutecznego 

wyposażenia, szanowni Państwo, po pierwsze narażamy ich samych, a po drugie być może nie 

będą wystarczająco przygotowani, żeby uratować mienie, zdrowie, czy życie. I tu nie chodzi 

też o żadne kwestie polityczne, tylko chodzi o realną potrzebę. Radny miał tę przyjemność,  

że odwiedził wiele jednostek OSP w Powiecie Gryfińskim. Nie będzie ich wymieniał z nazwy, 

ale pokazywali mu też jakość swojego sprzętu, zwłaszcza po akcjach ratowniczych, gdzie miały 

one charakter potężny. Często te osobiste środki ochrony albo narzędzia, którymi dysponują 

strażacy, były zniszczone, czy przez pożary, czy inne działania, którymi byli objęci, czy tak 

naprawdę to oni je neutralizowali. I trzeba też zauważyć, że jeśli mamy do czynienia  

z poważnymi zdarzeniami, gdzie pali się potężny budynek, gdzie akcja gaśnicza trwa długo, 

ten sprzęt ulega niekiedy degradacji w 100%. W jednej z placówek OSP widział, świeżo  

po akcji gaśniczej, stan węży gaśniczych, które tak naprawdę nie nadawały się do użytku  

i wymagały natychmiastowej wymiany, natomiast OSP nie dysponowało takimi środkami. 

Oczywiście dziś przy uchwale budżetowej trudno oczekiwać, żebyśmy dokonywali generalnej 

zmiany, czy też uzgodnili teraz, że tak właśnie będziemy czynili, tym niemniej podnosimy  

te aspekty dając Zarządowi zielone światło do realizowania planu, który przedłożył, ale też  

z aktywnym udziałem Klubu Prawa i Sprawiedliwości przy realizacji tego planu i wnoszeniu 

akcentów korekty, jeśli będą tylko takie możliwości finansowe, a szczególnie wtedy, kiedy 

będziemy diagnozowali potrzeby, które dziś widziane są nieco inaczej. Generalnie rzecz 

ujmując, życzymy Państwu powodzenia. Nie będziemy zachowywali się nieodpowiedzialnie, 

wręcz przeciwnie Radny myśli, że dotąd Zarząd Powiatu nie powinien skarżyć się  

na współpracę z ich Klubem. Będziemy aktywni, będziemy rozmawiali, będziemy także 

zachęcali do uwzględniania naszych spojrzeń na życie publiczne w Powiece Gryfińskim.  

 

Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, w imieniu Klubu Inicjatywy 

Samorządowej, po analizie budżetu, za który też od razu powie, że bierzemy odpowiedzialność, 

bo to jest oczywiste, ponieważ nasi przedstawiciele są również członkami Zarządu, ze względu 

na to, że priorytety w tymże budżecie są uwzględnione w odpowiednich proporcjach, Klub 

Inicjatywy Samorządowej będzie oczywiście popierał tenże budżet i projekt budżetu.  

My oczywiście widzimy też i z doświadczenia wiemy o tym, że w ciągu roku budżetowego 
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będą możliwe zapewne i konieczne zmiany. Jeżeli pojawią się większe środki finansowe, 

chociażby po podsumowaniu 2024 roku, bo mamy nadzieję, że tak będzie, czy też może  

ze sprzedaży majątku jeżeli dojdziemy do wniosku, że właśnie warto myśleć o sprzedaży 

majątku na ulicy Łużyckiej. Chcielibyśmy, żeby te pieniądze, które byłyby większe, żeby 

właśnie zostały ukierunkowane na te priorytety, które tutaj w dyskusji wielokrotnie widzimy,  

że wybrzmiewają, czyli przede wszystkim na drogi, chociaż i tak już jest na utrzymanie bieżące, 

czy na inwestycje dosyć dużo środków. Ale też zauważamy cały czas, o czym dzisiaj też mówiła 

Pani Starosta, zamierzenia oczywiście są takie, a nie inne, natomiast często ze szpitalem 

pozostajemy sami i tutaj też widzimy, że to jest kierunek, gdzie należałoby ewentualnie 

wzmocnić te wydatki. Na pewno widzimy pewne zagrożenie, które wynika ze zmiany sposobu 

w tej chwili właśnie reformy finansów publicznych, bo chociaż pojawiają się w tym momencie 

większe środki, to zabiera się nam możliwość jak gdyby dyskutowania i pokazywania,  

że to dofinansowanie dla samorządów już w ogóle jest niewystarczające, bo przecież nasze 

potrzeby są coraz większe. A to dlatego, że w tejże reformie ginie subwencja oświatowa. 

Jak Państwo Radni zapewne wiecie, zawsze do oświaty dokładamy i nasz budżet nawet 

pokazuje, że oświata to jest przecież ponad 30% budżetu, tj. 58 milionów złotych na oświatę. 

A kiedy była część ta oświatowa, to w jasny sposób samorządowcy mogli mówić, że oświata 

jest niedofinansowana. Dzisiaj, kiedy mamy ogólnie tylko sformułowane potrzeby finansowe 

samorządów, już nie będziemy mogli używać argumentu, że najwięcej pieniędzy dajemy 

na oświatę, bo nie ma już tytułu, w związku z tym zawsze dostaniemy zwrotną odpowiedź,  

że w tej kwocie się mieści. I to jest po prostu pewien problem. Natomiast budżet ma swoje 

wyzwania. My tutaj bierzemy za niego odpowiedzialność i dlatego będziemy go wspierać. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar podziękowała za to, że rozmowa o budżecie odbywa się  

w sposób konstruktywny, że wyrażamy swoje opinie i stanowiska. Zauważamy, że bardzo 

często łączą nas wspólne zdania na różne tematy, które ogólnie wydawałoby się, że powinny 

nas dzielić, jednak potrafimy wypracować kompromis. Oczywiście budżet jest taką konstrukcją 

kosztów alternatywnych, czyli niestety porzuconych szans, a wyborem priorytetów. Tak 

planowaliśmy ten budżet, aby w momencie absolutnie nowej konstrukcji, tak jak tu Pan Starosta 

wspomniał, móc za rok uzyskać Państwa akceptację co do realizacji tego budżetu. Nie plan,  

a efekt jest dla Starosty priorytetem. Odnosząc się do zapytania Pana Radnego Huberta 

Krysiaka odnośnie rezerwy na zarządzanie kryzysowe to jest ona tak zwaną rezerwą 

odnawialną, jest w określonym procencie wyliczana i w miarę potrzeb oczywiście na bieżąco 

uzupełniana. Jeżeli chodzi o zarządzanie kryzysowe to absolutnie staje się ono priorytetem  
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w dzisiejszych niebezpiecznych czasach, a przede wszystkim jest to związane z wdrożeniem 

ustawy o obronie cywilnej. Do tego się przygotowujemy i to było naszym punktem wyjścia  

na ostatnim spotkaniu Komisji Bezpieczeństwa. Łącznie z tym, że zaprosiliśmy na tę komisję 

włodarzy gmin, aby móc zacząć rozmawiać o drogach. To też będzie determinowało sytuację 

budżetową, jak włodarze gmin podejdą do ewentualnych wkładów własnych w realizację zadań 

drogowych. Pojawiło się mnóstwo fajnych pomysłów i rozwiązań. Praktycznie wszystkie 

gminy były obecne. Już dziś wiemy, że przypadek sprawił, że nie było Gminy Gryfino. 

Natomiast tam gdzie wola, tam i sposób. Ocenimy ten budżet, ma nadzieję, że za rok. Bardzo 

chciałaby, abyśmy mogli realizować w spokoju zadania, które przed nami stoją. Natomiast  

z bardzo dużą ostrożnością budżet został zaplanowany właśnie w taki sposób nieobiecujący, 

nie nazywający pewnych inwestycji, których nie ma w realnym zasięgu, bo nie chciałaby  

w przyszłości po prostu Państwa Radnych zawieść. Dlatego też dziękuje za merytorykę,  

a jednocześnie dziękuje również za wyrozumiałość na tym etapie. I cóż, na tym chciałaby 

zakończyć. Jeszcze pozwoli sobie odnieść się do OSP. Absolutnie zauważamy rozwój tych 

jednostek, ale rozwój taki emocjonalno-mentalny, poczucia więzi, a jednocześnie tak naprawdę 

to OSP jest wszędzie pierwsze wtedy, kiedy jest sytuacja kryzysowa. I należy te jednostki 

wspierać. My niekoniecznie mamy taki tytuł bezpośrednio wprost, w związku z czym 

poszukujemy alternatyw. Ta alternatywa to przede wszystkim projekty Interreg, które dają nam 

szansę. Mamy złożony projekt w partnerstwie z Powiatem Uckermark, zaplanowane środki 

finansowe, które właśnie są dedykowane również dla Ochotniczych Straży Pożarnych. One 

będą z nami uczestniczyły w działaniach, które przewiduje ten projekt. One będą działaniami 

typowo na rzece Odrze. Tutaj mamy zapewnione działania w zakresie zmian klimatów, więc 

obejmujemy w miarę możliwości swoim zasięgiem również Ochotnicze Straże Pożarne  

i będziemy to czynić. Wręcz gdy ten projekt już był składany, a Straże Pożarne się dowiedziały, 

zgłaszały się, że one z nami by też chciały być w partnerstwie, tylko to już było domknięte 

i troszeczkę inne cele przyświecały powiatom sąsiednim, bo tu wchodzą trzy powiaty  

w partnerstwo. Natomiast na pewno o tych jednostkach pamiętamy i będziemy się starali je 

wspierać. Być może w przyszłości powstanie taki fundusz wkładów własnych w ramach 

projektów Interreg, bo być może gdyby taki fundusz przy powiecie mógł powstać, a wyobraża 

sobie taką konstrukcję, która wymaga przedyskutowania i działań, być może to uprościłoby 

pozyskanie środków przez OSP. Mało tego, w momencie manewrów pożarniczych, które są 

organizowane w Chojnie, zachęca do udziału w takich projektach, kto nie był, jest to po prostu 

naprawdę bardzo fajne działanie, również pozyskaliśmy kontakty z Wydziałem Kryzysowym 

i próbujemy to również wpleść w nowy projekt, zakup urządzeń symulujących akcje 
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pożarnicze. Jest to urządzenie, które po założeniu takich gogli sprawia, że taki ktoś, kto ćwiczy 

na tym sprzęcie, realnie na przykład podnosi samochód, gasi coś, otwiera gaśnicę, czyli nasze 

gesty są jakby w tym świecie wirtualnym, po prostu takim treningiem. I uważaliśmy, że warto 

zakupić taki sprzęt, żeby mogli właśnie z niego korzystać chociażby ochotnicy. Więc na pewno 

Ochotnicze Straże Pożarne są bardzo ważnym środowiskiem i w miarę możliwości 

budżetowych będą przez nas wspierane.  

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych zamknął dyskusję, a następnie w obecności 18 

Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2025 rok: 

za - 13,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 5. 

Uchwała nr VII/63/2024 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2025 rok, 

została podjęta większością głosów. Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2025-2039 (druk 

nr 8/VII): 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5). Następnie 

odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. Uchwała nr 50.44.11.2024 

Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2024 r. w sprawie wydania opinii  

o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Gryfińskiego (zał. nr 9).  

Na podstawie art. 13 pkt 12 w zw. z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku  

o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325, ze zm.) Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w składzie: Przewodnicząca - Krystyna 

Goździk, Członkowie: Marek Fras oraz Katarzyna Korkus, pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2025-2039. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma życzenia, aby odczytać uzasadnienie? W związku z tym,  

że nie widzi woli nie będzie odczytywane w całości uzasadnienie. Uchwała jest podpisana przez 
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Przewodniczącą Składu Orzekającego Panią Krystynę Goździk. Następnie Przewodniczący 

otworzył dyskusję nad tym projektem uchwały. 

 

Rady Paweł Nikitiński powiedział, że przy uchwale budżetowej uznał, że nie jest to najlepszy 

moment, aby wnosić do dyskusji te aspekty, które chce podnieść teraz. Poniekąd częściowo 

dotknął ich Pan Starosta Wojciech Konarski, chce powiedzieć o ryzykach, bo one są też 

szczególnie ważne poza perspektywą 2025 roku. Radny jest zdania, że ten rok przejdziemy 

mniej więcej „suchą stopą”, ale w kolejnych latach, być może nawet jeszcze nie w 2026 roku, 

choć jest to prawdopodobne. Natomiast począwszy od 2027 roku ryzyk tworzy się bardzo dużo 

wokół jednostek samorządu terytorialnego. Powiedział o tym Pan Starosta Konarski, chodzi  

o sposób naliczania udziału jednostek samorządu terytorialnego w podatku PIT, CIT,  

w odejściu od tej klasyki subwencji oświatowej, co też ma znaczenie, dlatego że odwoływanie 

się do takiego wskaźnika, który będzie mierzyć zasobność portfeli ludzi, którzy mieszkają  

na terenie określonej jednostki samorządu terytorialnego, ma swoje zalety, ale ma też swoje 

wady. Taki system jest ślepy m.in. na to, jak wygląda sytuacja w poszczególnych, czasami 

bardzo małych gminach, ale też w powiatach. Wiemy doskonale, jak tworzono metryczki 

oświatowe i czym one były wypełniane, jak starannie się do nich odnoszono, jak uwzględniano 

potrzeby rozwojowe dziecka, czy młodzieńca, czy panny. Dziś trochę nam to umyka i jest 

zdania, że trzeba co najmniej monitorować tę kwestię. Z tej rozmowy, którą przeprowadziliśmy 

na Komisji Budżetu, chyba będziemy zgodni co do tego, że zmiany legislacyjne de facto 

powodują, że Powiat Gryfiński w 2025 roku mniej więcej wyjdzie na zero. Mniej więcej, być 

może z lekkim plusem, ale jego obawę budzą przede wszystkim następne lata. Czy to, co już 

dziś obserwujemy i powinniśmy się do tego odnosić obiektywnie, a więc wskaźniki PMI, które 

pokazują, że do Polski idzie regres gospodarczy, a w ślad za tym, czy na terenie naszego 

powiatu nie będziemy mieli do czynienia też z kryzysem pracy. Widzimy już, że rynek 

pracodawcy, który dominował w Polsce przez szereg ostatnich lat, może się jeszcze nie zmienił, 

ale widać elementy zmiany. Nie ma jeszcze rynku pracodawcy, ale należy brać pod uwagę,  

że tak będzie w krótkim czasie. Czy będzie to miało wpływ na nasze dochody? Tak, będzie 

miało wpływ bezpośredni. A biorąc pod uwagę jeszcze jedną rzecz, której przy uchwale 

budżetowej nie chciał poruszać, bo ona jest też delikatna, powinniśmy próbować ze wszech 

miar osiągnąć konsensus pomiędzy sobą, czyli kwestia naszego szpitala powiatowego i jego 

sytuacji. Radny życzyłby sobie, żeby poziom finansowania usług medycznych 

dla poszczególnych szpitali raczej rósł niż malał, ale już teraźniejszość pokazuje, że raczej tak 

nie będzie. A jeśli tak nie będzie, to musimy mieć w tyle głowy także nasze stanowisko  
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co do tej potrzeby, potrzeby każdego obywatela Powiatu Gryfińskiego, dostępu do usług 

medycznych i tej podstawowej opieki medycznej, ale także hospitalizowania. Dlatego też 

oceniając budżet zauważył, że Zarząd jest ostrożny i myśli, że ta ostrożność ma swoje 

uzasadnienie. Tym niemniej, nie możemy też nie mówić o tym, że prawdopodobieństwo, nawet 

jeśli nie załamania się, myśli, że tak nie będzie w Powiecie Gryfińskim, ale regresu dochodów 

Powiatu Gryfińskiego powinna być naszą troską i monitoring sytuacji już dokonanych zmian 

legislacyjnych i przygotowywanych zmian legislacyjnych to troska całego Starostwa 

Powiatowego, aktywności też Zarządu Powiatu na forach, w których reprezentujecie nas, 

szczególnie w Związku Powiatów Polskich, bo rzeczywiście jest tak, że czy przez mniejsze 

stowarzyszenia, czy przez takie duże stowarzyszenie, można oddziaływać na legislację, a nawet 

trzeba. Trzeba to robić, trzeba ten wysiłek ponieść, żeby budować też rozsądne koalicje  

z innymi samorządami, wskazujące na skutki. Niektórzy mówią nawet o sytuacji jednostek 

samorządu terytorialnego, że ta zmiana dziś wyglądająca na dobrą, i rzeczywiście w krótkiej 

perspektywie 2025 roku generalnie ona tak będzie wyglądała, jest pułapką. Jest pułapką, 

dlatego że jest powiązana z pewnym mechanizmem, na który samorząd nie będzie potrafił 

odpowiedzieć. Tym mechanizmem jest zasobność portfela, sytuacja gospodarcza.  

My oczywiście możemy tworzyć warunki do rozwoju gospodarczego, czy w gminach,  

czy w powiatach, ale tylko w pewnym zakresie. Ucieka tu podczas naszej dyskusji od wątków 

politycznych, ale prosi tego nie odbierać jako wątek polityczny, ale należy tłumaczyć, dlaczego 

pewne rzeczy wyglądają tak, jak wyglądają. I weźmie tę kostkę masła za 10 złotych. Dlaczego 

ona tyle kosztuje? Możemy się z tego śmiać, ale tak to trzeba przenosić na każdą sprawę. Ona 

tyle kosztuje z tego powodu, że tak wzrastają ceny wyprodukowania tego konkretnego artykułu, 

przede wszystkim związane z cenami energii. I jeśli energia w Polsce nadal będzie drożeć,  

a będzie drożeć, wszystko na to wskazuje, to i inne produkty będą drożały. Tarcze szczęśliwie 

obejmują niektóre podmioty życia publicznego, ale my powinniśmy być ambasadorami 

zdrowego rozsądku. Dlatego przedstawia ten jaskrawy przykład, żeby też uzmysławiać 

najprościej jak się da, że to nie jest zła wola, tylko że jeśli kilka lat temu energia kosztowała 

200 zł za megawatogodzinę, a dzisiaj w pikach dochodzi do 1 000 złotych czy przekracza je, 

to musi się to odbić na cenach wszystkich artykułów i od tego nie uciekniemy. Radny nie będzie 

już rozwijał wątku polityki klimatycznej, chociaż Pani Starosta trochę go sprowokowała, 

bo mówiła o ochronie klimatu, a to od razu go uaktywnia i to jedno zdanie na koniec powie też  

w formie takiego przekazu, który powinniśmy nieść. Szanowni Państwo, klimat na Ziemi 

zmienia się od milionów lat i będzie się zmieniał w zależności od tego, jak aktywne będzie 

Słońce, a my nie dajmy się zamknąć w tej bańce, która kosztuje już dziś każdego obywatela 
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ogromne pieniądze, a idzie ETS 2, który jeszcze mocniej uderzy w kieszeń każdego obywatela. 

I muszą być takie fora, myśli, że Rada Powiatu też jest takim forum, żeby o tym mówić  

i nazywać rzeczy po imieniu, żeby wyjść z tej jednej strony hipokryzji, ale z drugiej strony 

bardzo dobrze przemyślanym planie na to, jak wydrenować cudze kieszenie napełniając własne. 

Bo tak się dzieje także w naszym prawodawstwie, że to określone pompy ciepła, odnawialne 

źródła energii, u określonych producentów mają pierwszeństwo przed tym, co Polska ma  

na wyciągnięcie ręki, czyli zasoby węgla kamiennego, węgla brunatnego. Cały świat idzie  

w węgiel, cały poważny świat. Mówimy o dwóch największych gospodarkach światowych, 

amerykańskiej i chińskiej. My jesteśmy krajem, który stoi na węglu i może produkować energię 

najtaniej w Europie, a fundujemy dzisiaj obywatelom tak naprawdę katastrofę. Jest to 

powiązane także z tą prognozą, która dotyczy lat kolejnych, bo niestety, Szanowni Państwo, 

będziemy się musieli liczyć także z tym, że społeczeństwo będzie ubożało. Ktoś musi za to 

wszystko zapłacić. Za wszystko zapłacą obywatele, jak zawsze. I oby to, co niektórzy nazywają 

Zielonym Ładem, a inni racjonalnie nazywają „zielonym jadem”, skończyło się jak najszybciej, 

bo to będzie oznaczało także dobrostan i rozwój gospodarczy, możliwość obniżenia kosztów 

produkcji, a także zasobność obywateli, a jak zasobność obywateli, to wielkość naszego 

budżetu. I to są związki bezpośrednie i nie rzecz w tym, żeby w kogoś uderzyć tą diagnozą, 

tylko rzecz w tym, żeby stać się ambasadorem racjonalnego myślenia o naszej przyszłości. Klub 

Prawa i Sprawiedliwości wstrzyma się od głosu przy projekcie uchwały procedowanym w tym 

punkcie porządku obrad z nadzieją, że ryzyka, które diagnozujemy, będziecie potrafili Państwo 

neutralizować, choć zdajemy sobie też sprawę i z tego, że nie wszystko zależy od Zarządu. 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych zamknął dyskusję, a następnie w obecności 18 

Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 

2025-2039: 

za - 13,  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 5. 

Uchwała nr VII/64/2024 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2025-2039, została podjęta większością głosów. Imienne 

głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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Przewodniczący Rady Hubert Andrych zarządził 10 minut przerwy od godziny 15.50  

do 16.00. 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych po wznowieniu obrad, powitał przybyłą Sekretarz 

Powiatu Panią Magdalenę Pieczyńską. 

XI. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 9/VII). 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że Radni otrzymali sprawozdanie z prac Zarządu 

Powiatu w Gryfinie w  materiałach sesyjnych. W okresie międzysesyjnym, a był on wyjątkowo 

krótki, nasze prace były przede wszystkim zdeterminowane działaniami typowo budżetowymi. 

Plany finansowe jednostek były dostosowywane do realnych potrzeb. Stąd dużo spraw 

finansowych pojawiło się na Zarządzie. Problematyczne, jak zwykle, były sprawy drogowe. 

Na posiedzeniach Zarządu na bieżąco analizujemy sytuację na naszych drogach i monitorujemy 

inwestycje. Starosta poinformowała, że w dalszym ciągu trwają prace na inwestycji na drodze 

Smuga - Gogolice z PROW-u. Zakończenie prac planowane jest na I połowę 2025 r. Budowa 

chodników w Lubiczynie i w Żarczynie są właśnie dobrym przykładem współpracy między 

gminą a powiatem, realizowanym właśnie w porozumieniu. Ta inwestycja wciąż trwa. 

Zakończone inwestycje to przebudowa drogi w Binowie. Jest to ostatnie z sześciu zadań 

realizowanych w ramach Polskiego Ładu II. I oczywiście przebudowa dróg powiatowych  

w Grzybnie. Jeżeli chodzi o bieżące działania na drogach, to prowadzono działania w ramach 

bieżącego utrzymania dróg zmierzające do poprawy bezpieczeństwa na drogach, czyli 

oznakowanie, pielęgnacja zieleni przydrożnej, miejscowa naprawa poboczy, bo z tym się też 

borykamy, naprawa ubytków i poprawa odwodnień. Zarząd zajmował się sprawą transportu 

publicznego w przewozach pasażerskich w 2025 r. Będą uruchomione trzy linie. Linia Stare 

Czarnowo - Glinna - Kartno - Żelisławiec - Gardno - Wełtyń – Gryfino, na to zadanie została 

złożona jedna oferta. Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Szczecinie Sp. z o.o. 

zaoferowało stawkę 7,40 zł netto za 1 kilometr. Wartość umowy jest planowana na kwotę ponad 

199 000 zł, w tym około 80 000 zł stanowi planowana dopłata z Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych na 2025 rok. Wpływy z opłat za przejazd będą stanowić przychód organizatora. 

Druga linia: Chojna - Mętno - Łaziszcze - Łukowice - Orzechów – Cedynia, która będzie 

funkcjonowała w okresie szkolnym oraz Cedynia - Radostów - Golice - Klępicz - Nowe 

Objezierze - Stare Objezierze - Moryń - Przyjezierze - Dolsko - Mętno Małe - Chojna w okresie 

ferii letnich. Tutaj Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Myśliborzu Sp. z o.o. 
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zaoferowało 8,56 zł netto za 1 kilometr oraz za usługę Cedynia - Moryń – Chojna 10,20 zł netto. 

Takie kwoty wyszły z przetargów. „Walczymy” z Polskim Ładem, to, co było informacją, która 

nas bardzo zmartwiła to wniosek, który powtarzaliśmy w zakresie zamiany szpitalnictwa 

na drogownictwo. Próbujemy, udało nam się złożyć kolejny wniosek, który przyjął system  

i to już jest plus. Zobaczymy, co się zadzieje dalej. Byłoby miło, środki ponad 9 milionów 

złotych brutto, które można byłoby wykorzystać na drogi, które były proponowane w tym 

aspekcie. 

 

Radny Hubert Krysiak powiedział, że przeanalizował sobie kilka ostatnich posiedzeń 

Zarządu i o tyle, o ile w 2022 r. Powiat Gryfiński obiegła świetna informacja, że będziemy 

budować JRG, na chwilę obecną ta inwestycja niestety już wiemy na dzień dzisiejszy,  

że nie zostanie zrealizowana. Jeżeli chodzi o najnowszą perspektywę lat 2025-2029 jest 

możliwość umieszczania ponownie takich inwestycji. Czy jest jeszcze szansa w tym roku, 

bo Zarząd  musiałby podjąć kroki, żeby wspólnie z Burmistrzem Miasta i Gminy Gryfino 

podjąć kroki do załatwienia sprawy z działką. Czy jest jeszcze realna szansa, aby w tym roku 

taką współpracę podjąć, bo nie ukrywajmy, taka budowa nowej JRG jest bardzo potrzebna. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jest to oczywiście zadanie rządowe. Problem 

z tą inwestycją polegał na pozyskaniu działki w strefie koło nowego ronda. Tam trwały prace, 

z tego, co sobie przypomina, bo to wybrzmiewało we wrześniu, z wykupem dodatkowego 

gruntu, żeby ta działka mogła być scalona i mogła stanowić odpowiednią infrastrukturę 

dla Straży Pożarnej. Starosta ze swojej informacji miała wiedzę, że 21 września br. wszystkie 

zgody miały już być. Czy one są na tą chwilę? Tego nie wie. Natomiast w związku z tym,  

że mamy tak naprawdę 14 dni do końca roku to nie uważa, że tutaj jakieś działania byłyby 

możliwe do zrealizowania. Natomiast, absolutnie, do tematu należy pewnie wracać. Zresztą  

w rozmowie z Komendantem Wojewódzkim, wtedy jeszcze nie wiedzieliśmy, bo to był 

początek września, to jeszcze nie było jakby tej ostatecznej decyzji z Gminy Gryfino, to była 

sytuacja taka, że budowały się Straże Pożarne w ościennych powiatach, natomiast tam 

brakowało środków i oni mówili o tym, że częściowo to finansowanie, należy podkreślić 

częściowo, będzie dedykowane tym innym jednostkom. Natomiast jakby nie było mowy  

o odstąpieniu od dalszego działania, ale to będzie zależało od strony rządowej. W związku  

z czym zobaczymy. Starosta na tę chwilę innych informacji niż te, które przekazała, nie posiada. 
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Radny Hubert Krysiak powiedział, uzupełniając tę informację, też jest po rozmowie  

z Komendantem Powiatowym i właśnie sprawa polega na tym, że jeżeli Komenda Powiatowa 

nie wyrazi chęci budowy, czyli nie będzie miała załatwionej tej działki, to w perspektywie lat 

2025-2029 w ogóle nie zostanie uwzględniona ta inwestycja. I jeżeli nic się nie zadzieje to tak 

naprawdę Komenda jest, można powiedzieć, „uziemiona” do 2029 r., że te pieniądze nawet 

jakby były, ale nie będą wpisani w tę ustawę modernizacyjną, to niestety nic z tym nie zdołamy 

już zrobić. 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że Pan Radny zwrócił uwagę na to, że jest 

problem działki, którą oferował Pan Burmistrz Gryfina. Działka musi spełniać też pewnego 

rodzaju wymogi, również w miejscowym planie zagospodarowania. Taki teren absolutnie jest 

możliwy do zlokalizowania takiej jednostki właśnie w terenie powstałego teraz ronda. 

Natomiast my takiego terenu nie posiadamy w swoich zasobach i na szybko nie możemy 

zaoferować czegoś alternatywnego, żeby móc dalej kontynuować zadanie. Adresatem jest Pan 

Burmistrz i zapewne Pan Komendant jest z nim w kontakcie. Starosta uważa, że my też 

będziemy poruszali tenże temat. Zobaczymy, jak sprawa będzie wyglądała. Natomiast nie jest 

to w ogóle w naszej kompetencji na tym etapie, biorąc pod uwagę to, co już się zadziało w tym 

temacie. 

 

Radny Paweł Nikitiński powiedział, że chciałby poruszyć dwie kwestie, kontynuując 

rozmowę o tym zagadnieniu, wedle jego najlepszej wiedzy w Gminie Gryfino jest wola na to, 

żeby ta działka, którą wytyczono pod nową jednostkę Straży Pożarnej stała się podstawą  

do inwestowania tam w nową komendę. I chyba nawet była podjęta w tym zakresie uchwała 

intencyjna przez Radę Miejską w Gryfinie. Gmina Gryfino wskazywała tę działkę także  

ze względu na przebieg obwodnicy Gryfina jako najbardziej funkcjonalną, najbliższą do tego, 

żeby akcje gaśnicze mogły być podejmowane skutecznie. Takie analizy były dokonywane. 

Nie jest specjalistą w tej dziedzinie, są tu lepsi panowie, ale pewnie i panie by się znalazły, 

jeśli chodzi o szczegóły wiedzy w tej problematyce, ale kiedy osobiście zapoznawał się  

z tą sprawą pracując jeszcze w Urzędzie Miasta i Gminy w Gryfinie, był przekonany,  

że ta lokalizacja jest właśnie optymalna dla Państwowej Straży Pożarnej. I to, co podnosił Pan 

Radny H. Krysiak, oczywiście Zarząd nie będzie mówił tutaj o szczegółach, ale to też warto 

wziąć pod uwagę. Drugą rzecz, którą chciał poruszyć i zwrócić się wprost do Zarządu Powiatu 

Gryfińskiego z prośbą o to, ale także zaangażować w to Pana Przewodniczącego Rady Powiatu, 

ponieważ ma przed sobą pismo kierowane do Pana Przewodniczącego przez Sekretarza Stanu 



 
 

30 
 

Urszulę Sarę-Zielińską w sprawie sytuacji dotyczącej Elektrowni Dolna Odra. Radny bardzo 

prosi i jest wdzięczny za to, że korespondujecie, dlatego że z treści pisma Pani Minister można 

wywieźć pewne wnioski. Ten podstawowy wniosek, który wywodzi z tego pisma jest 

następujący: powinniśmy dowiedzieć się, czy kończąca się w 2025 r. dla Górnictwa 

i Energetyki Konwencjonalnej S.A. koncesja dla lokalizacji w Elektrowni Dolna Odra jest 

obecnie przedłużana, bo to jest odpowiedź na to, czy w ogóle będzie jakakolwiek podstawa 

kontynuowania pracy. Wiadomo, że wytwórca energii elektrycznej - producent, ale także ten, 

kto go dystrybuuje, czy nawet handluje energią, musi mieć stosowną koncesję. Jeśli jej mieć 

nie będzie, nie ma go na rynku energii. Radny łączy to Szanowni Państwo z tym, o czym 

rozmawialiśmy wcześniej, a więc z zamiarem wyrażonym wprost przez Zarząd tego podmiotu 

gospodarczego o zamiarze zaprzestania produkcji energii elektrycznej nieco później,  

bo w sierpniu 2026 r., jeśli dobrze pamięta. No ale gdyby okazało się, że przedłużanie koncesji 

nie obejmuje Elektrowni Dolna Odra, to nikt nie może w Polsce produkować energii 

elektrycznej bez stosownej koncesji. Nie ma takiej możliwości. Radny bardzo prosi i Zarząd 

Powiatu i Pana Przewodniczącego, żeby na kanwie tego stanowiska wyrażonego przez Panią 

Minister uzyskać tę kluczową odpowiedź. Czy kończąca się 31 grudnia 2025 r. koncesja 

Górnictwa i Energetyki Konwencjonalnej S.A. na wytwarzanie ciepła na okres od dnia  

15 października do 31 grudnia 2025 r. obejmuje także źródło, którym jest Elektrownia Dolna 

Odra. Krótko tylko powie, że oczywiście elektrownia przede wszystkim wytwarza energię 

elektryczną, w kogeneracji produkuje energię cieplną, ale energii cieplnej także nie można 

produkować bez koncesji i nie można jej dystrybuować bez koncesji. A wiemy, że choć 

formalnie mamy dzisiaj wydzieloną odrębną spółkę, czyli energię ciepła, to sama produkcja 

fizyczna odbywa się w Elektrowni Dolna Odra. I tutaj zwróci na to uwagę, także bądźcie 

ambasadorami tych treści, bo ludzie są zdezorientowani, pytają go o to, czy ciepło będzie 

dostarczone, czy nie będzie dostarczone. Radny stara się raczej odpowiadać w sposób 

wyważony i nie wywoływać jakiegoś niepokoju, ale żeby odpowiedzieć uczciwie, trzeba 

powiedzieć „nie wiem”. Radny wie o tym, że w Elektrowni trwają prace nad alternatywnymi 

rozwiązaniami z wybudowaniem choćby tych przenośnych źródeł, tylko że one mogą pracować 

pół roku, są na diesel, emitują więcej niż kominy Elektrowni Dolna Odra i w ogóle to się  

„nie spina”. Ile to będzie kosztować? Dlatego każdy może być ambasadorem w pewnym 

miejscu. My, jako Radni Powiatu, możemy być ambasadorami tutaj. Państwo reprezentujecie 

Powiat Gryfiński na zewnątrz, szczególnie Zarząd Powiatu i cieszy się, że Pan Przewodniczący 

koresponduje z Panią Minister, ale to pismo winno także znaleźć stanowisko wyrażone przez 

Powiat Gryfiński, przez jego władze, co do konkretnej odpowiedzi, czy koncesja  
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na wytwarzanie ciepła dla źródła, którym jest Elektrownia Dolna Odra, będzie przedłużana, 

czy też nie. Bo jeśli nie, to już z końcem 2025 r. nie będzie można produkować tej energii 

cieplnej. Radny chciał poruszyć jeszcze kilka innych wątków, ale biorąc pod uwagę świąteczne 

okoliczności, odłoży to na następną sesję.  

Pismo znak: BRZ.0002.7.2024.DK 

 

Członek Zarządu Roman Michalski powiedział, że odniesie się do słów Radnego Pawła 

Nikitińskiego, dwa dni temu mieliśmy spotkanie z Panem Wojewodą w Elektrowni Dolna Odra, 

gdzie za pośrednictwem Skype’a był też Zarząd Grupy PGE GiEK, Pan Kaczorowski.  

I przynajmniej z ust Pana Prezesa wybrzmiało, że koncesja jest, wystąpili i będzie też koncesja 

również dla Elektrowni Dolna Odra. Tak powiedział, czy tak będzie, zobaczymy. 

 

XII. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

nie wpłynęła żadna interpelacja. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

- brak. 

 

XIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Hubert Andrych powiedział, że wpłynęły: 

1. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu na interpelację nr 40/24 

Radnego Kamila Frelichowskiego (zał. nr 10). 

2. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację nr 41/24 Radnego 

Kamila Frelichowskiego (zał. nr 11). 

3. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację nr 42/24 Radnego 

Kamila Frelichowskiego (zał. nr 12). 

 

XIV. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Radny Hubert Krysiak powiedział, że ma pytanie do Zarządu. Ostatnio na komisji Radny 

poruszał temat drogi Godków - Godków Osiedle. Pan Wicestarosta w optymalny sposób 

wyjaśnił mu, na czym będzie polegała ta inwestycja. Lecz kiedy rozmawialiśmy właśnie na ten 
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temat równolegle w Internecie pojawił się artykuł o tej drodze powiatowej, na której znajdują 

się wielkie wyrwy i dziury. Dla niego jest zrozumiałe, że jeżeli czekamy na inwestycję, to nie 

będziemy tam „ładować” środków finansowych w łatanie dziur. Radny chciałby, żeby po prostu 

oficjalnie powiedzieć jeszcze raz w skrócie względem zatroskanych mieszkańców  

o tę inwestycję, czy Powiat jest już po przetargu, czy został wyłoniony wykonawca tej 

inwestycji i przede wszystkim jest tam spór o to, czy faktycznie ta droga zostanie 

wyremontowana na całym odcinku swojej długości.  

Pismo znak: BRZ.0002.7.2024.DK 

 

Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jest po przetargu, jest już wyłoniony 

wykonawca Maldrobud. Natomiast poprosi Wydział Zarządzania Drogami, żeby odpowiedział 

na zapytanie. Trudno byłoby spamiętać wszystkie odcinki i to, co się na nich robi, jeszcze  

za ile. Mamy też inwestycje robione odcinkowo, co też powoduje, że nie zajmuje się jedną 

inwestycją tylko kilkoma naraz i to też jest pewnego rodzaju trudność, która naprawdę wymaga 

bardzo dobrej orientacji w terenie.  

 

Wykaz pism skierowany do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie (VII sesja) – wszyscy 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych: 

1. Pismo Stowarzyszenia Przyjaciół Środowiska „Chrońmy Międzyodrze” skierowane  

do Ministra Klimatu i Środowiska dot. utworzenia Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry, 

przekazane do wiadomości (zał. nr 13).   

2. Informacja dotycząca utworzenia Parku Narodowego – cytat z komentarza Sędziego 

Krzysztofa Gruszeckiego (zał. nr 14).   

3. Podziękowania Starosty Lwóweckiego za wsparcie finansowe w obliczu klęski żywiołowej 

(zał. nr 15).   

4. Wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 27 listopada 

2024 r. w związku z przeprowadzoną kontrolą w zakresie spełniania standardów w placówkach 

opiekuńczo - wychowawczych prowadzonych przez Powiat Gryfiński (zał. nr 16).   

5. Odpowiedź Sekretarza Stanu Ministerstwa Klimatu i Środowiska, znak: DCE-

WKiC.052.1.2024.PB z dnia 19 listopada 2024 r. w/s uchwały Nr IV/33/2024 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 4 września 2024 r. (zał. nr 17).   
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Wpłynęło także pismo do wiadomości Rady dot. Parku Narodowego i Audytu Krajobrazowego 

(zał. nr 18), które zostanie przesłane do Państwa Radnych e-mailem przez biuro rady. 

Dodatkowo wpłynęły pisma: 

1. Naczelnika Pierwszego Urzędu Skarbowego w Szczecinie z dnia 24 października 2024 r. 

dotyczące przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego Radnego Powiatu 

Gryfińskiego VI kadencji (zał. nr 19).   

2. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gryfinie z dnia 29 listopada 2024 r. dotyczące 

przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego złożonego wg stanu na dzień 31 grudnia 

2023 r. Radnego Powiatu Gryfińskiego VI kadencji (zał. nr 20).   

3. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gryfinie z dnia 29 listopada 2024 r. dotyczące 

przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego złożonego w związku z objęciem z dniem 

1 października 2024 r. funkcji Sekretarza Powiatu (zał. nr 21).   

XV. Zakończenie posiedzenia. 

O godz. 16.25 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Hubert Andrych w imieniu 

Prezydium Rady złożył najserdeczniejsze życzenia: Wesołych Świąt i Szczęśliwego Nowego 

Roku dla wszystkich mieszkańców Powiatu Gryfińskiego. Niech ta Rada łączy nas wszystkich. 

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad zamknął VII sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  

 

Protokół sporządziła: 

Dominika Konopnicka 

 Przewodniczący Rady 

 Hubert Andrych 


